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Skolebestyrelsesmøde Nordenskov-Næsbjerg Skole 
 

Dato Onsdag den 01. november 2023 16:45-18.45 

Sted Næsbjerg Skole – Personalerummet  

Mødeleder Martin P.  

Referent Christian 

Deltagere 5 medlemmer af elevrådet på henholdsvis Nordenskov og Næsbjerg (deltager i den første time), 
Martin S., Lisbeth, Heidi, Pernille, Martin P., Rasmus, Lisbeth, Charlotte, Claus, Gitte, Anja, Christian og 
Árni 

Afbud Per 

 

Varighed  Indhold Formål Baggrund Bilag 

5 min.  1 Godkendelse af dagsorden At få godkendt dagsordenen.   

Godkendt 
 

25 min  2 Status fra Elevrådene 
 

- Mobilpolitikken 
- Züruck 
- Andet?  

 

At Skolebestyrelsen får indblik i 
arbejdet i elevrådene og hvad 
eleverne er optaget af.  

Elevrådet har forholdt sig 
til bl.a. mobilpolitikken og 
genbrugsprojektet Züruck 
og de fremlægger her 
deres perspektiver for 
bestyrelsen.   

 

Nordenskov: 
Drøftet forslaget vedr. Züruck. Der var delte meninger om det er en god ide eller ej. Enighed om at genbrugsdelen var interessant, men 
måske skulle man prøve selv først, gerne på tværs af skolerne egne afdelinger.  
Elevrådet har været på Rådhuset, hvilket var en god aften, med gode snakke med skolechefen m.fl. 
Derudover har juniorklubben været drøftet med hensyn til godt og skidt, for at sikre udvikling. 
 
Næsbjerg: 
Lille elevråd:  
Snakket om at vi selv kunne finde et genbrugsskab (i stedet for at betale til Züruck). Opbakning i hele elevrådet. 
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”Brættet op eller numsen ned”. En kampagne for at få toiletforholdene til at være bedre.  
Ønsker evt. nye låse eller anden løsning til toiletterne (der kan låses op udefra for de eksisterende, hvilket giver utryghed). 
Ønske om skillevægge i pigeomklædning ved idræt (Der er allerede i drengeomklædning), således at man ikke kan kigge ind fra gangarealet. 
Spejle ved omklædning og på indskolingstoiletter. 
 
Store elevråd: 
Mobiltelefoner. Vil gerne prøve at have mobiler i en pause. Evt. en ti-pause hver uge. Der udtrykkes en nervøsitet for at der måske tages 
billeder uden tilladelse, men bestyrelsen forholder sig til forslaget på næstkommende møde.  
Ønske om et bordtennisbord i gruppelokale og billard i Midt-I, således at der kommer nogle aktivitetsmuligheder for de store. 
Derudover har der været en generel snak om manglende pauseaktiviteter. 
 
For begge: 
Mødet på Rådhuset handlede bl.a. om at stoppe mobning. 
Vil gerne have rengøring med duft på toiletterne. 
 
AW vender tilbage til elevrådene ift. hvad der kan lade sig gøre og hvad der ikke kan. 
I øvrigt aftalt fast punkt på infomøder på begge matrikler - ”Nyt fra elevrådet” 
 

15 min  3 Ungdomsklub i Næsbjerg?  
 
 

At Skolebestyrelsen holdes ajour 
på initiativet fra 
Borgerforeningens side om at 
etablere en ungdomsklub med 
placering i Næsbjerg, men for 
unge i Nordenskov-Næsbjerg 
distriktet.  

Rasmus informerer om 
status med arbejdet i 
borgerforeningen, efter 
den seneste periode.  

 

Forslag om at vende nedenstående i det store elevråd. 
Borgerforeningen Næsbjerg er i gang med at finde en model/ramme for en ungdomsklub bemandet med frivillige. 
Der er kommet tilsagn fra Varde boligadministration om at stille det gamle ostemejeri (ved Brugsen) til rådighed. Bygningerne indeholder 
tekøkken, plads til knallert osv. 
Det er uden beregning, hvis beboerne godkender det. Der er møde med dem inden længe (9/11-23). 
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Altså: Er der efterspørgsel for sådan et tilbud blandt de unge mennesker (7.-9. klasse) og går det igennem med beboerne, sættes det i værk 
hurtigst muligt. Derefter tanke om at inddrage de unge i beslutningerne vedr. regler osv. F.eks. om det skal starte med 7.-9. klasse, eller om 
det skal gå helt op til gymnasiealder. 
Et tilbud for unge i Nordenskov og Næsbjerg skoledistrikt - inkl. friskoler. 
Allerede givet: Nul tolerance på nikotin og alkohol. 
 
Formen for udbredelse af tilbuddet finder først sin art når lokalerne er på plads. 
 
Rasmus vender tilbage på den anden side af den 9/11 for at inddrage elevrådene i den videre udførelse. 
 

15 min  4 Juniorklub – baggrund, åbningstider mv.   
 
 

At Skolebestyrelsen forholder sig 
til Juniorklubbens tilbud til vores 
elever jf.  

Forældrehenvendelse 
vedr. Juniorklubbens 
åbningstid, samt et behov 
for at vi generelt 
forholder os til 
juniorklubbens rammer i 
det hele taget.  
 
Ser man generelt på 
billedet af klubberne, så 
er de meget forskellige i 
kommunen:  
• Åbningstid 2-3 gange 
om ugen, afhænger ofte 
af klubbens(skolens) 
størrelse 
• Nogle få har 
aftensåbnet en gang om 
måneden 
• Ingen krav om at have 
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åbent om aftenen 
• Agerbæk og Næsbjerg 
er de eneste, der har fast 
åbent en aften om ugen 
• Kontingent er forskelligt 
fra klub til klub – der må 
opkræves op til 200 kr. pr. 
måned.  
 
Vi medio juni 2023 
besluttet at det er 100 kr. 
pr. halvår i både 
Nordenskov og Næsbjerg. 
 

Drøftelse af åbningstider og dage. 
Krav om månedlig betaling fra kommunal side. Min 50 kr. og max 200 kr. hvis der skal opkræves betaling. 
Blandt elevrødderne er der tilfredshed med åbningstiderne i juniorklubben. Især sjovt med aftenåbent ift. stemning og hygge. (Madlavning, 
fodbold ude osv.). 
Det foreslås at man gør det gratis, da det kunne frygtes at en del vil droppe klubben hvis der kræves månedlig og øget betaling. 
Kan man undersøge om kommunens fritidspas kan bruges i tilfælde af manglende mulighed for at betale? Enighed om at det bør kunne 
bruges. 
Adspurgt siger personalet på Næsbjerg afdelingen, at de vil være kede af at ændre aftenåbningen. Der kan laves mange andre ting end 
ellers. 
Forslag om at lave en brugerbetaling/aktivitetsbetaling på 200 kr. for på den måde at omgå det månedlige minimum. Også fordi erfaringer 
viser, at en symbolsk betaling giver børnene et større tilhørsforhold. Enighed om at det ikke skal blive dyrere end 200 kr. om året. 
Kan det lade sig gøre teknisk at indkræve et beløb 1-2 gange årligt er det super, ellers afsøges muligheden for at indkræve penge på en 
anden måde - alternativt gøres det gratis. 
Mht. åbningstider holdes der fast i de nuværende på begge matrikler. Forslag om at holde åbent et par gange om måneden i timerne 
mellem skolen og aftenklubben - for at imødekomme det ”besværlige” der måske ligger i at skulle hjem og afsted igen. 
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10 min  5 Promovering af Nordenskov-Næsbjerg Skole – 
opfølgning fra sidste møde. 
 
Promovering af skolen 
 

Status i forhold til at promovere 
vores skole lokalt, men også 
udenfor distriktet.  
 
Næste deadline for materiale til 
Nøws er d, 25. februar 2024 
(udkommer i uge 11)  
 
Skal vi vente, eller gå i gang inden 
jul?  
 

Udskrive en konkurrence i 
forhold til at udvikle den 
sætning der skal være 
vores i de kommende år 
og som beskriver vores 
skole.  
 
 

Se referatet fra 
sidste møde. 

Forslag om konkurrenceopslag på hjemmesider, facebookgrupper, brugs og aula i begge byer. 
AW, AA, Pernille og Heidi (arbejdsgruppen) tager ordlyd/forslag til konkurrence med til næste bestyrelsesmøde. Efterfølgende kan 
elevrådet kvalificere opslaget.  
Forslag om at lave en stor postkasse til besvarelser. 
 

30 min  6 
 

Princip evalueres jf. årshjulet. Denne gang er det  
 
”Princip for skole/hjem samarbejdet” 
 

At skolebestyrelsen jævnligt 
evaluerer og opdaterer vores 
principper jf. vores udarbejdede 
årshjul.  
 

Skolebestyrelsen har 
udarbejdet principper på 
flere områder. Disse 
revideres løbende jf. 
årshjulet, således at de 
fortsat er nærværende og 
relevante.  
 

Se vedhæftet fil 
med det 
hidtidige princip 
på området.  

Forslag om at forældrerådet inddrages i udfærdigelsen af dagsordenen til forældremøderne. Dette betyder at punktet ”eventuelt” udgår fra 
dagsordenen, da evt. ting herunder allerede er meldt ind. Drøftet og aftalt at tage den med i MED. 
Forslag om at ”det der kan skrives ud, skrives ud” - at der ikke skal bruges tid på et møde til det som blot kunne være skrevet. 
 
Princippet vedtaget med få ændringer i ordlyd og med åbning for senere inddragelse af ovenstående, samt formuleringsændring omkring 
meddelelsesbogen der nu er klar. Endelige udgave rundsendes når den er klar. 
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10 min  7 Nyt fra: 
 

• Ledelsen 
  

• MED 
 

• Andet/Andre 
 

Fast punkt 
 
 

  

 
Fra ledelsen:  
Renovering af toiletter og udskiftning af ventilation på Nordenskov er gået i gang. 
Forventes færdige til uge 7 2024. 
Kompan kommer på besøg på Nordenskov ift. legepladsen. 
 
SFO Nordenskov skal pynte juletræ med Solhøj. 
Dagplejen i Nordenskov har fået lov at låne et lokale i SFO’en en gang om ugen. 
 
SFO Næsbjerg har haft møde med Kompan -Et (måske to-tre) lokaler skal istandsættes og opgraderes. Bl.a. på baggrund af børnenes egne 
ønsker. Gården ved Juniorklubben forventes at blive gjort mere børnevenlig - bl.a. med overdækning og ”hænge-ud-sted”. 
Nordenskov SFO er inviteret over til cirkusforestilling/-happening. Dette sammen med bhv. Kastaniehaven (de store børn). 
SFO-koret er startet op igen i år. 17 børn deltager pt. 
 
Ny pedel på Næsbjerg igen (netop ansatte sagde op og erstattes nu af en erfaren mand). 
Arbejdet med Hjernen & Hjertet og kommunens nye Børne- og Ungepolitik påbegyndt på begge matrikler. 
 
MED: 
Ikke afholdt møde siden sidst - så intet nyt. 
 

10 min  9 Evt.  Fast punkt   
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Intet.  
 

 
 
Punkter til næste møde:  
 
Til december mødet: 
Princip evalueres jf. årshjulet.  
Promovering af skolen. (Arbejdsgruppen fremlægger). 
 
 
Underskrift: 
 
 

 
 
Medlemmer i Skolebestyrelsen pr. 1. september 2023: 

• Martin B. Sølbeck - midtgaardsvej@gmail.com  

• Heidi K. Olesen – heidiolesen@hotmail.dk 

• Lisbeth Hedegaard Madsen – kragekaergaard@hotmail.com 

• Pernille Harpøth – pernille202@hotmail.com 

• Martin Pedersen – lykkensbo@adslhome.dk 

• Rasmus Sømod – rasmus.somod@gmail.com 

• Per T. Christensen – perchristensen1990@gmail.com  
 
Suppleant: 

• Janni Kjældgaard Frederiksen – jannikjaeldgaard@hotmail.com  
 
Medarbejderrepræsentanter:  

mailto:midtgaardsvej@gmail.com
mailto:heidiolesen@hotmail.dk
mailto:kragekaergaard@hotmail.com
mailto:pernille202@hotmail.com
mailto:lykkensbo@adslhome.dk
mailto:rasmus.somod@gmail.com
mailto:perchristensen1990@gmail.com
mailto:jannikjaeldgaard@hotmail.com
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• Lisbet Larsen – Nordenskov Skole – lisb0895@vkskoler.dk  

• Charlotte Hungeberg – Næsbjerg Skole – char015b@vkskoler.dk  
 

Fra ledelsen deltager: 

• Anja D. Agerschou – Filialskoleleder Nordenskov Skole – aagb@varde.dk  

• Christian P. G. Bagge – Viceskoleleder Næsbjerg Skole – cbag@varde.dk  

• Gitte Lyhne – Leder af SFO og Juniorklub Nordenskov (Ad hoc) – gitl@varde.dk  

• Claus V. Jensen – Leder af SFO og Juniorklub Næsbjerg (Ad hoc) – claj@varde.dk  

• Árni Weihe – Skoleleder Nordenskov-Næsbjerg Skole – arnw@varde.dk  

mailto:lisb0895@vkskoler.dk
mailto:char015b@vkskoler.dk
mailto:aagb@varde.dk
mailto:cbag@varde.dk
mailto:gitl@varde.dk
mailto:claj@varde.dk
mailto:arnw@varde.dk

